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BLT

OLOFSTRÖM. Som BLT kun-
de berätta i tisdags slår 
Trafikverket ifrån sig an-
svaret för hur turerna 
kring Sydostlänken och 
den nationella infrastruk-
turplan som upprättats 
hanteras.

Verket menar att de 1,6 
miljarder kronor som re-
geringen avsatt till projek-
tet inte är tillräckliga och 
att de därför saknar möj-
lighet att börja att bygga 
Sydostlänken. Frågan, 
menar verket, ägs av re-
geringen som enligt prog-
nosen måste kalkylera 
med sammanlagt 2,5-3 
miljarder i kostnad för att 
Trafikverket ska kunna 
bygga Sydostlänken.

De redan avsatta 1,6 mil-
jarder kronorna ingår i re-
geringens nuvarande na-
tionella plan, som sträcker 
sig fram till 2029. I prakti-
ken skulle det innebära att 
utbyggnaden, förutsatt att 
mer pengar tillförs enligt 
Trafikverkets beräkning-
ar, skulle tvingas vänta 

tills nästa nationella infra-
strukturplan läggs fram, 
år 2022. Men Trafikverkets 
regiondirektör Lennart 
Andersson menar att det 
kan dröja längre än så inn-
an bygget av Sydostlänken 
är igång. I den intervju 
som BLT publicerade i 
onsdags utesluter han inte 
att det kan dröja fram till 
2028 innan bygget är 
igång. Som anledning 
hänvisar han bland annat 
till behovet av att ta fram 
en järnvägsplan.

Ett besked som organi-
sationen Företagarna 
starkt vänder sig emot.

– De kör över oss, säger 
Annika Grünfeld, tales-
person för Företagarna 
över hela länet. Vi saknar 
en kommunikation mel-
lan oss och Trafikverket, 
men också med vår egen 
landshövding.

När det gäller Sydost-
länken har Företagarna 
bjudits in till samtal, men 
över länet spänner sig 
även frågan om en station 
i anslutning mot Kallinge 

flygplats. I den senare frå-
gan menar Annika Grün-
feld att kommunikationen 
mellan Företagarna och 
övriga parter varit helt 
obefintlig.

–  Det känns som att man 
från nationellt håll inte an-
ser att Blekinge är så vik-
tigt, säger hon. Detta trots 
att vi är en växande region, 
nära Östersjöländerna.

Även informationen 
inom länet anser hon är 
bristfällig.

–  De svar vi får från poli-
tiskt håll och från lands-

hövding upplever vi i 
många fall som luddiga, 
kritiserar hon. Bjud istäl-
let in oss till en dialog och 
sluta dra undan mattan 
under fötterna på oss hela 
tiden.

Hon är orolig över beske-
det om att byggstarten av 
Sydostlänken skulle kun-
na försenas ytterligare 
samt den tidshorisont 
som Trafikverket flaggat 
för. Hon är även orolig för 
de prioriteringar som ver-
kar göras, där bland annat 
förstärkning av den be-
fintliga järnvägen mellan 
Olofström och Älmhult 
lyfts upp som en. Att före-
tag i länet ska behöva vän-
ta ytterligare ett antal år 
på nya besked innan byg-
get ens kan vara igång ser 
hon som helt orimligt.

– En stor del av den skatt 
som betalas inom länet 
betalas av dess företag, sä-
ger Annika Grünfeld. Då 
tycker vi också att det är 
rimligt att företagen får 
något tillbaka.

BLT fick som hastigast 
kontakt med Företagarna 
Olofströms ordförande 
Emily Palander, som vid 
tidpunkten inte hade tid 
att besvara frågor. Istället 
hänvisar hon frågorna till 
Annika Grünfeld.

Redaktionen söker även en 
kommentar från infra-
strukturminister Tomas 
Eneroth. Hans biträdande 
pressekreterare Fredrik 
Persson meddelar att To-
mas Eneroth är på tjänste-
resa i USA, men att minis-
tern är tydlig med att Syd-
ostlänken inte är hotad. 
Kommentar kring Tra-
fikverkets åsikt om en be-
tydligt högre kostnad än 
vad regeringen avsatt läm-
nades inte under onsdagen.

–  Där får vi be er åter-
komma på måndag, hälsar 
pressekreterare Fredrik 
Persson.
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●● De många turerna kring Sydostlänken samt en tågstation i anslutning mot Kallinge Flygplats 
har gjort att Företagarna nu kräver svar från Trafikverket och landshövding Sten Nordin. 

●● Organisationen beskriver besked som hittills nått dem som luddiga och efterlyser en  
bättre dialog.

Redan i juni 2018 besökte infrastrukturminister Tomas Eneroth (S) Olofström, med löftet om att Sydostlänken nu äntligen blir av. Men regeringens avsatta medel räcker inte svarar Trafik
verket. Nu kräver organisationen Företagarna svar och efterlyser en dialog. FOTO: CHARLOTTA BÄCKSTRÖM

Företagarna kräver besked

BLT den 16 april: Det är inte 
Trafikverket utan regeringen 
som lagt Sydostlänkens ge
nomförande långt fram i den 
nationella infrastrukturpla
nen, enligt regiondirektör 
Lennart Andersson.
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Sydostlänken

Maj 2018: Regeringen 
beslutar om 1,6 miljarder 
kronor till Sydostlänken  
i den nationella infra-
strukturplanen 2018-
2029. Totalt är planen  
för hela Sverige på 622 
miljarder kronor.
Hösten 2019: Trafikverket 
beräknar att starta fram-
tagandet av en järnvägs-
plan för de båda del-
sträckorna Älmhult- 
Olofström och Olof-
ström-Blekinge kustbana.
2022: Regeringen ska 
besluta om en uppdate-
rad nationell infrastruk-
turplan för perioden 
2022 till 2033. Trafik-
verket väntar på att den 
ska anslå medel till total-
kostnaden för Sydost-
länken.
2027 eller 2028: 
 Trafikverket räknar med 
att sätta igång arbetet.


